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REVISTA PRESEI 

 

 

 Federatia Sindicala "Pro Asist" reclama "abuzuri" asupra angajatilor 

DGASPC Sibiu si sustine ca unii dintre ei ar urma sa fie disponibilizati 

Federatia Sindicala "Pro Asist" reclama "abuzuri" asupra angajatilor Directiei 

Generale de Asistenta Sociala si Protectia Copilului (DGASPC) Sibiu si sustine ca 

reprezentantii Consiliului Judetean si conducerea Directiei vor sa 

faca disponibilizari "fara a solicita, a detine o analiza sau o strategie proprie, sau 

cel putin o recomandare in acest sens". 

 

Sindicalistii atrag atentia, intr-un comunicat de presa, asupra situatiei dificile si 

"abuzurilor" cu care se confrunta angajatii Directiei Generale de Asistenta Sociala 

si Protectia Copilului Sibiu. 

 

"Dupa perioada critica din starea de urgenta, in care personalul din centrele 

rezidentiale pentru copii si adulti a fost izolat impreuna cu beneficiarii si fortat sa 

lucreze in ture de 14 zile, perioada in care nu s-a tinut cont de nimic din ceea ce ar 

fi trebuit sa insemne drepturi recunoscute de lege, pentru ca asa s-a hotarat prin 

Ordonata Militara nr.8, acum Consiliul Judetean Sibiu si conducerea DGASPC 

Sibiu au hotarat sa vina cu modificari, care in opinia noastra aduc grave prejudicii 

calitatii serviciilor oferite catre beneficiari dar si salariatilor acestor unitati", arata 

sursa citata. 

 

Reprezentantii federatiei sindicale sustin ca, sub motivul ca se doreste 

reorganizarea serviciilor sociale, DGASPC Sibiu a solicitat refacerea structurii de 

personal pentru unele centre din subordine in sensul scaderii numarului de salariati. 

"Acest lucru ascunde dorinta conducerii Consiliului Judetean si a DGASPC Sibiu 

de a nu suporta din bugetul local diferenta necesara functionalitatii normale a 

acestor unitati si de a se incadra cu cheltuielile de personal la maximumul prevazut 

de HG 426/2020- de 80% din valoarea standardului de cost (valoare suportata de 

altfel din bugetul de stat).  

https://ziare.com/stiri/disponibilizari/
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Totodata, salariatii din cadrul unitatilor de asistenta sociala ai DGASPC Sibiu nu 

beneficiaza, ca ceilalti colegi ai lor din cadrul altor DGASPC-uri din tara, de sporul 

pentru munca prestata in zilele de sambata, duminica si sarbatori legale, de spor de 

100% din salariul de baza ci, procentul care se aplica acum la DGASC Sibiu este 

de, nici mai mult, nici mai putin, 1%!!! ", spun sindicalistii. 

 

Ei se declara "scandalizati" de modul in care Consiliul Judetean si DGASPC Sibiu 

au decis sa faca disponibilizari de personal "fara a solicita, a detine o analiza sau o 

strategie proprie, sau cel putin o recomandare in acest sens din partea Agentiei 

Judetene pentru Plati si Prestatii Sibiu (institutie cu atributii in verificarea 

respectarii standardelor de cost si de calitate)". 

 

"Consideram ca, luand asemenea decizii fara expertiza sau recomandare, se ajunge 

in situatia in care nu este utilizata eficient resursa umana prin redistribuirea 

specialistilor in alte servicii sociale (intr-un sistem care stim bine ca duce lipsa de 

personal specializat) si prin valorificarea la maxim a experientei si expertizei 

personalului din centrele supuse reorganizarii prin ocuparea posturilor vacante din 

celelalte centre rezidentiale. 

 

Ne manifestam speranta ca autoritatile vor lua act de acest comunicat, isi vor 

reconsidera actiunile si vor lua cele mai bune decizii astfel incat niciun salariat sa 

nu ramana fara loc de munca, mai ales ca sistemul de asistenta sociala face parte 

din prima linie in lupta cu pandemia, riscurile la care sunt supusi salariatii pentru a 

asigura sanatatea beneficiarilor de servicii sociale sunt la un nivel ridicat, iar 

expertiza specialistilor este necesara in activitatea de prevenire a infectarii cu 

noul coronavirus. Totodata, sa nu uitam ca suntem intr-un an cu multe implicatii 

politice si electorale si acesti salariati nu trebuie sa devina victime ale unor lupte 

politice", mai spun reprezentantii federatiei sindicale. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

https://ziare.com/stiri/coronavirus/
https://ziare.com/stiri/victime/
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 Comisia pentru munca urmeaza sa dea raport marti pe OUG care prevede 

cresterea etapizata a alocatiilor pentru copii. Proiectul ar putea intra marti in 

plenul Senatului 

Comisia pentru munca a Senatului are marti, ora 10.00, sedinta pentru a da un 

raport pe proiectul de lege care aproba ordonantat de urgenta a Guvernului care 

prevede majorarea etapizata a alocatiilor pentru copii. Plenul Senatului se va reuni 

tot marti, de la ora 14.00, si OUG ar putea intra la vot, sub rezerva primirii 

raportului. 

 

Biroul permanent al Senatului a stabilit luni ca plenul va avea loc marti, ora 14.00. 

 

Pe 30 iulie, presedintele interimar al Senatului Robert Cazanciuc a afirmat 

ca ordonanta de urgenta a Guvernului care prevede o crestere etapizata a alocatiilor 

pentru copii este "o alta ipocrizie marca PNL". Chestionat daca va fi respinsa OUG 

atunci cand ajunge in Parlament, Cazanciuc a spus ca ramane de vazut daca va fi 

respingere sau depunerea unor amendamente prin care sa fie respectat 

angajamentul initial si anume dublarea alocatiilor pentru copii. 

 

Totodata, presedintele Camerei Deputatilor si liderul interimar al PSD Marcel 

Ciolacu a declarat ca ordonanta de urgenta care prevede o crestere etapizata a 

alocatiilor pentru copii inseamna de fapt o taiere cu 80% a alocatiilor si nu o 

majorare a acestor cu 20%. Liderul interimar al PSD a precizat ca partidul pe care 

il conduce vrea sa respecte legile tarii, iar alocatiile sa fie dublate, asa cum era 

prevazut initial in lege. 

Ministrul Muncii, Violeta Alexandru, a anuntat, la finalul sedintei de Guvern din 

29 iulie, ca, la 1 septembrie, copiii vor primi marite alocatiile aferente lunii august. 

Copiii cu varsta cuprinsa intre 2 si 18 ani vor primi 185 de lei, iar cei de pana la 2 

ani sau cei de pana la 18 ani, daca au dizabilitati, vor primi 369 de lei. Alte patru 

cresteri, cu cate 20 la suta, sunt prevazute in 2021 si 2022. 

 

 

 

https://ziare.com/politica/lege/
https://ziare.com/robert-cazanciuc/
https://ziare.com/politica/ordonanta/
https://ziare.com/pnl/
https://ziare.com/politica/amendamente/
https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/marcel-ciolacu/
https://ziare.com/marcel-ciolacu/
https://ziare.com/violeta-alexandru/
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Proiect de lege privind aprobarea Ordonantei de urgenta a Guvernului nr.123/2020 

pentru modificarea art.3 din Legea nr.61/1993 privind alocatia de stat pentru copii 

se afla in procedura de urgenta in Parlament, iar Senatul este prim for sesizat, 

decizionala fiind Camera Deputatilor. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Ludovic Orban va fi audiat miercuri in Parlament cu privire la masurile de 

combatere a virusului COVID si planul pentru noul an scolar 

Ludovic Orban va fi invitat in Parlament miercuri, 12 august, la Plenul comun intre 

Camera Deputatilor si Senat. 

 

PSD i-a cerut premierului sa prezinte un raport detaliat privind masurile pe care 

Guvernul Orban le-a luat pana acum pentru a combate pandemia de COVID. De 

asemenea, social-democratii vor sa-l audieze pe Orban cu privire la planul de 

redeschidere a scolilor. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Starea de alertă va fi „cel mai probabil” prelungită. Orban: „Nu ne dorim 

impunerea niciunei alte restricţii” 

Preşedintele PNL, premierul Ludovic Orban, a anunţat, luni, că starea de alertă va 

fi, cel mai probabil, prelungită. Starea de alertă expiră pe 16 august. 

 

"Orice decizie va ţine cont de contextul epidemiologic. Pe baza datelor pe care le 

avem până astăzi, dacă nu apar ameliorări, reduceri semnificative, cel mai probabil 

vom prelungi starea de alertă", a spus Orban, la sediul PNL. 

 

El a precizat că se vor analiza solicitările privind continuarea unor activităţi în 

această perioadă. 

 

https://ziare.com/ludovic-orban/
https://ziare.com/psd/


CNSLR Fratia | Revista Presei 11 august 2020 5 

 

"Vom ţine cont de punctul de vedere al specialiştilor din Grupul de suport tehnico-

ştiinţific, din Comisia anti-COVID, din INSP şi, în funcţie de evaluările pe care le 

vom avea, vom lua şi deciziile politice", a explicat prim-ministrul. 

 

Potrivit acestuia, în prezent, nu se mai analizează posibilitatea adoptării de măsuri 

de restricţie. 

 

"Nu ne dorim impunerea niciunei alte restricţii. De altfel, s-au mai adoptat două 

măsuri: limitarea programului la terase şi portul măştii în spaţiile aglomerate unde 

nu este posibilă asigurarea distanţei fizice de protecţie. Acestea sunt singurele 

măsuri de restricţie şi ele nu afectează desfăşurarea activităţilor economice, pentru 

că obiectivul nostru este acela de a nu mai afecta în niciun fel economia prin 

măsurile pe care le luăm", a subliniat Orban. 

 

El a indicat că se ia în calcul o altă soluţie pentru terase dacă lucrurile se vor 

ameliora. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Romania are, oficial, 105.000 tineri iesiti din scoala si fara loc de munca, in 

ciuda celor 600 de milioane de euro fonduri europene investiti pentru ei 

Romania are 105.000 de tineri care au iesit din scoala, dar nu au un loc de munca, 

"inregistrati oficial in bazele de date ale statului (circa un sfert din numarul total 

estimat)", potrivit unui comunicat emis luni de europarlamentarul USR-

Plus Cristian Ghinea. 

 

Acesta arata ca numai 15.000 dintre tinerii din aceasta categorie (NEETs) si-au 

gasit un loc de munca. 

 

"Un subiect extrem de dureros este cel al tinerilor NEETs - cei intre 16 si 24 de ani 

care nici nu au loc de munca si nu sunt nici in vreo forma de invatamant sau 

training. In total, sunt undeva intre 300.000 si 400.000 (statistici exacte recente nu 

exista, stim ca sunt circa 14,5% din total tineri, potrivit Comisiei Europene). 

 

https://ziare.com/usr/
https://ziare.com/cristian-ghinea/
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Tinerii NEETs sunt o prioritate pentru politicile europene, de peste 7 ani Comisia 

si Parlamentul vin cu diferite instrumente de sprijin. In Romania, rezultatele incep 

sa se vada abia acum, in 2020. 

 

Vorbim despre o categorie de tineri extrem de dificila; greu de activat pe piata 

muncii. Numai cei care lucreaza efectiv pe teren pot ajunge la ei. 

ANOFM a derulat doua proiecte cu fonduri europene pentru identificarea si 

inregistrarea NEETS, iar patru sunt inca in derulare. La solicitarea paltformei 

"OTaracaAfara", ANOFM a transmis date la zi, centralizate, despre aceste 

proiecte. 

 

Datele arata ca sunt circa 105.000 de tineri inregistrati in bazele de date. 

 

Daca la partea de inregistrare s-au facut progrese semnificative, este in mare parte 

fiindca institutiile au inteles sa aplice metodele pe care le-am introdus in 2016 de la 

MFE. Mai exact, mers in teren, pentru a cauta pe acei tineri vizati, discutat in parte 

cu fiecare. Si acestia au devenit receptivi abia dupa eliminarea unor aberatii din 

sistem, precum adeverinta medicala ce le era solicitata pentru a se inregistra, 

birocratie costisitoare. 

 

Acum, ok, i-am inregistrat (sa zicem, un sfert din total, dar tot e un progres), ce 

facem cu ei? Caci rezultate pe pasii urmatori - formare pentru ei, consiliere, gasire 

de job - inca se lasa asteptate. 

 

Concluzia este scrisa negru pe alb in Raportul de tara 2020 al Comisiei Europene: 

 

Procentul tinerilor NEETS este printre cele mai ridicate din UE. In 2018, 14,5 % 

din tineri (15-29 de ani) nu erau incadrati profesional si nu urmau niciun program 

educational sau de formare 

 

In pofida rezultatelor pozitive ale unor masuri de interventie de proximitate, 

aproximativ 69% din tinerii NEET raman inactivi. In plus, un numar semnificativ 

de tineri parasesc tara. 

 

 

https://ziare.com/stiri/interventie/
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Concret, vreau sa spun ca doua componente dedicate, cu peste 600 milioane euro, 

din programul Capital Uman (Axele 1 si 2) 2014-2020 nu au rezolvat problema 

nici pana in ziua de azi. 

Daca tot ne pregatim sa punem pe roate urmatorul Program pentru "capital uman", 

este OBLIGATORIU sa schimbam modul de abordare. 

 

Draftul urmatorului program post 2021 - asa cum reiese din observatiile transmise 

deja de Comisia Europeana Guvernului - contine aceeasi abordare, necastigatoare. 

Iar fondurile pentru tinerii NEETs, specific, vor ajunge la peste 724 milioane 

euro", a scris europarlamentarul pe pagina lui de Facebook. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Romanii pot subscrie incepand de luni pentru noi emisiuni de titluri de stat 

destinate exclusiv populatiei in cadrul Programului Tezaur 

Romanii pot subscrie incepand de luni pentru noi emisiuni de titluri de stat 

destinate exclusiv populatiei in cadrul Programului Tezaur, cu scadente la 1, 2, 3 si 

5 ani. Perioada de subscriere se va incheia pe data de 31 august 2020. Aceste 

emisiuni reprezinta o alternativa de economisire avantajoasa pentru romani, avand 

in vedere ca veniturile provenind din dobanzi sunt neimpozabile. 

 

Rata dobanzii este de 3,5% - 1 an, 4% - 2 ani, 4,25% - 3 ani, 4,75% - 5 ani, fara 

plafon individual de subscriere. 

 

Titlurile de stat pot fi cumparate, fiind eligibile persoanele fizice care au implinit 

varsta de 18 ani la data subscrierii. 

 

Investitorii au posibilitatea anularii subscrierilor deja efectuate prin depunerea unei 

cereri doar in perioada de subscriere. 

 

"Titlurile de stat sunt in forma dematerializata si au valoare nominala de 1 leu. 

Dobanda este platita la termenele prevazute in prospectul de emisiune. De 

asemenea, titlurile de stat emise in cadrul Programului Tezaur sunt transferabile si 

se pot rascumpara in avans", precizeaza Ministerul Finantelor. 

https://ziare.com/facebook/
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In cazul decesului, dreptul de proprietate asupra titlurilor de stat se transfera 

mostenitorilor, care prezinta documentele legale care le atesta calitatea. 

 

Prospectul de emisiune, si orice eventuale modificari ale acestuia, se publica pe: 

http://www.mfinante.ro, www.datoriepublica.mfinante.gov.ro, 

https://www.comunicatii.gov.ro, https://www.posta-romana.ro 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Distribuitorii de bunuri, nemulțumiți de lipsa unor coduri CAEN din 

Ordonanța privind granturile de 1 miliard euro 

Asociația Companiilor de Distribuție de Bunuri din România(ACDBR) solicită 

premierului și președinților celor două camere ale Parlamentului o întâlnire pentru 

consultări pe tema unei ordonanțe care prevedere granturi de 1 miliard de euro, ce 

a fost publicată în Monitorul Oficial săptămâna trecută. 

"Nivelul scăzut de compentență profesională în unele ministere (agricultură, 

economie, fonduri europene) și nesocotirea concluziilor dialogului cu asociațiile 

profesionale și patronale golesc de conținut prevederile O G 1        privind 

unele măsuri pentru acordarea de spri in financiar din fonduri externe 

nerambursabile", se arată într-un comunicat al asociației. 

Așteptată din aprilie de mediul de afaceri din România, conform Asociației, 

această Ordonanță a Guvernului instituie granturi pentru capital de lucru și pentru 

investiții pentru anumite sectoare economice fără fundamentare economică 

prealabilă, fără a ține cont de realitate economică generată de epidemia de COVID-

19, iar criteriile de selecție la finanțare ale proiectelor de investiții sunt 

neabordabile de multe dintre IMM-uri din punctul de vedere al șanselor de a obține 

puncta  necesar pentru a primi finanțare. 

 

Principalele coduri CAEN specifice activității de distribuție de bunuri de larg 

consum nu figurează în anexele O G 1       , deși din discuțiile și 

corespondența oficială purtate de noi cu reprezentanți ai autorităților publice 

naționale și europene, aceste coduri CAEN nu sunt interzise la eligibilitatea 

finanțării din fonduri europene: 

https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24216696-granturi-1-miliard-euro-monitorul-oficial-sume-criterii-sunt-adrian-benta.htm
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4617 - Intermedieri in comerțul cu produse alimentare, bauturi si tutun 

4634 - Comerț cu ridicata al băuturilor 

4639 - Comerț cu ridicata nespecializat de produse alimentare, bauturi si tutun 

Această O G, spune comunicatul, neavând o fundamentare economică, pe de-o 

parte, creează discriminare între sectoare economice și, pe de altă parte, 

prioritizează anumite sectoare economice total irelevante în contextul economic 

actual generat de epidemia de COVID-19. 

De exemplu: 

• Este declarat eligibil la finațare codul CAEN 4778 - Comerț cu amănuntul al 

altor bunuri noi, in magazine specializate, care include în diviziunea sa vânzarea 

cu amănuntul a armelor și munițiilor... 

• Sunt declarate eligibile la finanțare codurile CAEN 4941 - Transporturi rutiere 

de marfuri și 5210 - Depozitări. Transportatorii și depozitarii pot accesa granturi, 

iar distribuitorii nu, întrucât codurile CAEN 4941 și 5210 nu sunt specifice 

distribuției, nu generează cifră de afaceri în activitatea noastră economică, 

acestea fiind doar activități auxiliare în comerțul cu ridicata. 

"ACDBR contribuie în context macroeconomic la asigurarea securității alimentare 

și la diminuarea deficitului de balanță comercială ale României prin supraviețuirea 

comerțului tradițional (independent), în contextul în care peste 65% din comerțul 

cu bunuri de larg consum pe teritoriul național se realizează prin supermagazinele 

firmelor multinaționale", se arată în comunicat. 

ACDBR reprezintă prin membrii ei: 

• cifră de afaceri însumată de cca. 1, 6 miliarde euro, capital 1  % național, 

•  5% din totalul pieței de distribuție tradiționale de bunuri, 

• cca. 11.    de anga ați, 

• peste 75.    de clienți asigurând “distribuția tradițională” a bunurilor de larg 

consum pe teritoriul național în sistemul HORECA și în piața magazinelor de 

proximitate retaileri independenți, 

• companiile de distribuție livrează bunuri în mediul rural (44,8% din populația 

României) aproape 1  %, ”comerțul modern” nefiind activ în acest segment de 

piață. 
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"Neincluderea codurilor CAEN specifice distribuției de bunuri de larg consum în 

lista sectoarelor eligibile la finanțare în O G 1         ne ridică semne de 

întrebare asupra seriozității Guvernului României în elaborarea Planului național 

de investiții și relansare economică, în care a fost menționată ca prioritate 

strategică finanțarea rețelei de opt depozite regionale de colectare, depozitare, 

sortare, ambalare, procesare și comercializare a produselor românești (pag. 14  a 

documentului adoptat în iulie), deoarece codurile CAEN specifice distribuției de 

bunuri sunt tratate diferit de Guvern în adoptarea politicilor publice", spune 

comunicatul. 

 Milităm pentru nerestricționarea vreunui cod CAEN în O G 1       , cu 

excepția domeniilor expres interzise prin reglementări europene. 

 Subliniem că am făcut și vom continua toate demersurile legale, inclusiv 

informarea Comisiei Europene și a membrilor Parlamentului național, pentru 

a urmări obiectivele și nevoile legitime ale distibuitorilor de bunuri de larg 

consum din România. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Academia Română critică proiectele de plan-cadru pentru gimnaziu: 

Diminuarea numărului de ore de ştiinţe compromite „competitivitatea înaltă” 

Academia Română consideră că diminuarea numărului de ore de ştiinţe, inclusă în 

cele patru variante ale planului cadru pentru învăţământul gimnazial redactate de 

specialişti din Ministerul Educaţiei, compromite "competitivitatea înaltă", într-un 

context global în care domeniile ştiinţelor de vârf constituie motorul economiei 

mondiale. 

 

"Academia Română a luat act de recenta publicare a celor patru variante ale 

planului cadru pentru învăţământul gimnazial din România redactate de grupurile 

de lucru ale Ministerului Educaţiei şi Cercetării. Constatăm cu surprindere şi cu 

îngri orare că toate cele patru variante prevăd în umătăţirea numărului de ore (de la 

două la una pe săptămână) pentru limbile moderne, pentru istorie, fizică, chimie şi 

biologie, precum şi eliminarea completă a limbii latine şi a orelor de dirigenţie 

("dezvoltare personală").  
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Orele de educaţie muzicală, educaţie plastică şi religie rămân şi ele cu un statut 

incert, mai degrabă tolerate în noile programe decât aşezate la locul care li se 

cuvine", se arată într-un punct de vedere al Academiei pe această temă. 

În document, semnat de Biroul Prezidiului acestui for, se reaminteşte că în 

februarie   16, Academia Română şi 5   de membri ai comunităţii academice au 

făcut apel la Ministerul Educaţiei să nu elimine limba latină şi să nu reducă 

numărul de ore de istorie şi limba română din planurile cadru ale învăţământului 

gimnazial şi au găsit atunci la Ministerul Educaţiei "parteneri de dialog real, 

deschişi argumentelor". 

 

"Venim, aşadar, şi acum să reamintim că reducerea numărului de ore de istorie şi 

geografie şi eliminarea limbii latine vor atenta grav la consolidarea în rândul 

elevilor a sentimentului identitar şi a stimei de sine ca români şi europeni. Fără 

conştiinţa rădăcinilor, a istoriei şi a trunchiului lingvistic şi civilizaţional latin 

comun împărtăşite de români cu celelalte naţiuni europene, poporul nostru va fi 

lipsit nu doar de reperele care îi asigură stabilitatea naţională, ci şi de elementele 

care îi facilitează aderarea la  niunea Europeană ca spaţiu cultural şi de civilizaţie. 

Cultura generală, aceea pe care şcoala are menirea să o formeze, nu este altceva 

decât cultura comună, împărtăşită de toţi membrii unei anumite societăţi, iar 

societatea românească are în comun cu multe alte societăţi europene tocmai această 

întemeiere latină - istorică, civilizaţională - a identităţii noastre", arată Academia. 

 

Potrivit documentului, ciclul gimnazial este cea mai importantă etapă a consolidării 

acestei culturi generale, este etapa situată între primii paşi ai alfabetizării şi 

deprinderii operaţiunilor elementare în primii ani de şcoală şi specializarea 

începută odată cu intrarea în liceu, (...) chiar şi din acest punct de vedere, al culturii 

generale, al culturii împărtăşite de toţi, al culturii liant societal, fiind "greu de 

înţeles reducerea orelor de istorie, limbi străine, fizică, chimie şi biologie în 

gimnaziu". 
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"În plus, reducerea numărului de ore în cazul ştiinţelor este şi mai paradoxală dacă 

luăm în considerare faptul că Legea educaţiei naţionale (Nr. 1 din 5 ianuarie   11) 

prevede că misiunea asumată de sistemul de învăţământ românesc este de 

"formare, prin educaţie, a infrastructurii mentale a societăţii româneşti, în acord cu 

noile cerinţe, derivate din statutul României de ţară membră a  niunii Europene şi 

din funcţionarea în contextul globalizării, şi de generare sustenabilă a unei resurse 

umane naţionale înalt competitive" (Art.  , paragraf  )", precizează Academia 

Română. 

 

Având în vedere această obligaţie de a "genera" "resurse umane naţionale înalt 

competitive", Academia Română consideră că diminuarea numărului de ore de 

ştiinţe compromite "competitivitatea înaltă", într-un context global în care 

domeniile ştiinţelor de vârf, bazate pe fizică, chimie şi biologie, constituie motorul 

economiei mondiale. 

 

În acelaşi timp, Academia atrage atenţia că "eliminarea sau diminuarea numărului 

de ore la disciplinele umaniste compromite caracterul 'naţional' al 'resursei 

umane'", cu alte cuvinte, "operând în planurile-cadru strâmte ale noii pedagogii, 

şcoala va produce în mod evident mai puţini români competenţi". 

 

"Convinşi fiind că acesta nu poate fi scopul politicilor educaţionale ale 

Ministerului Educaţiei şi Cercetării, facem apel către conducerea Ministerului să 

orienteze echipele de lucru spre găsirea altor soluţii, care să nu afecteze formarea 

culturală, morală şi profesională a tinerilor români", se mai arată în document. 

 
(Sursa: Agerpres) 

 

 Ce subvenții a primit fiecare partid de la stat în prima decadă a lunii 

august: PSD a primit jumătate din suma totală 

Autoritatea Electorală Permanentă (AEP) a virat, în prima decadă a lunii august, în 

conturile a şapte partide - PSD, PNL,  SR, ALDE, PMP, Pro România şi Partidul 

Forţa Naţională - subvenţii în valoare totală de puțin peste 6 milioane de lei. PSD a 

primit jumătate din sumă. 
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Potrivit AEP, Partidul Social Democrat a primit  .  4.   ,61 lei, Partidul Naţional 

Liberal - 1.678.48 , 5 lei,  niunea Salvaţi România - 448.149,88 lei, Partidul 

Alianţa Liberalilor şi Democraţilor - 366.866,13 lei. 

De asemenea, Partidului Mişcarea Populară i-a fost virată în cont suma de 

  1.667,44 lei, Pro România a primit  8 . 9 ,67 lei, iar Partidul Forţa Naţională - 

44.814,99 lei. 

Acordarea subvenţiei lunare de la bugetul de stat  niunii Naționale pentru 

Progresul României, determinată potrivit algoritmului de repartizare a subvenţiei 

prevăzut în Normele metodologice de aplicare a Legii nr.   4    6, aprobate prin 

Hotărârea Guvernului nr. 1    16, coroborate cu prevederile art.  8 alin. (1) din 

Legea partidelor politice nr. 14     , republicată, s-a suspendat prin Decizia 

Preşedintelui AEP nr.    din  1.  .  16 şi va fi păstrată în sumă de mandat 

potrivit prevederilor art.  4 alin. (5) din Legea nr.   4    6, republicată. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Traian Băsescu intră în cursa pentru Primăria Capitalei 

Traian Băsescu intră în cursa pentru Primăria Capitalei. Anunțul a fost făcut de 

liderul PMP Eugen Tomac, luni seara, pe Facebook. 

Tomac invită bucureştenii să-l susţină pe fostul şef al statului, în campania de 

strângere de semnături. PMP vrea să dea o lecţie PNL-ului şi  SR-ului, care nu au 

făcut loc şi pentru PMP la negocierile pentru primării. 

„În atenţia tuturor colegilor şi susţinătorilor PMP! Vă invităm să ne susţineţi în 

campania de strângere de semnături pentru viitorul Primar General al Municipiului 

Bucureşti! Cu Băsescu înainte! Toţi pentru Bucureşti!”, a scris Tomac, pe pagina 

sa de Facebook. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 APIA: Fermierii care ard miriştile riscă reducerea subvenţiilor sau chiar 

excluderea de la plată 

Arderea miriştilor şi a resturilor vegetale pe terenul arabil, precum şi a vegetaţiei 

pa iştilor permanente este interzisă, iar fermierii care au solicitat plăţi directe în 

cadrul schemelor şi măsurilor de spri in riscă sancţiuni care vizează reducerea sau 

chiar excluderea de la plată, informează Agenţia de Plăţi şi Intervenţie pentru 

Agricultură (APIA). 

 

"Interdicţia arderii miriştilor şi a resturilor vegetale pe terenul arabil, precum şi a 

vegetaţiei pa iştilor permanente este o normă promovată prin măsuri legislative, 

care contribuie la stabilizarea sau reducerea concentraţiilor de gaze cu efect de seră 

şi este important ca fermierii să conştientizeze că arderea miriştilor, a resturilor 

vegetale rezultate după recoltarea culturilor de pe terenurile arabile are consecinţe 

negative asupra solului şi mediului încon urător", precizează APIA într-un 

comunicat transmis AGERPRES. 

 

Potrivit APIA, una dintre cerinţele obligatorii pentru fermieri aferentă standardului 

pentru bunele condiţii agricole şi de mediu ale terenurilor GAEC 6, "Menţinerea 

nivelului de materie organică din sol, inclusiv interdicţia de a incendia miriştile 

arabile", încadrat în domeniul "Mediu, schimbări climatice, bunele condiţii 

agricole ale terenurilor", aspectul "Sol şi stoc de carbon", se referă la interdicţia 

arderii miriştilor şi a resturilor vegetale pe terenul arabil, precum şi a vegetaţiei 

pa iştilor permanente. 

 

În anul de cerere     , totalul suprafeţei de teren arabil şi pa işti permanente arsă 

de către fermierii care au încălcat cerinţa obligatorie GAEC 6.  (Este interzisă 

arderea miriştilor şi a resturilor vegetale pe terenul arabil, precum şi a vegetaţiei 

pa iştilor permanente), aferentă standardului pentru bunele condiţii agricole şi de 

mediu ale terenurilor GAEC 6 "Menţinerea nivelului de materie organic din sol, 

inclusiv interdicţia de a incendia miriştile arabile" este de  .031,03 hectare. 

 

Datele APIA arată că în lunile februarie, martie şi aprilie s-au înregistrat cele mai 

mari suprafeţe arse, respectiv în februarie: 8 4, 4 ha, martie -  9 ,17 ha şi aprilie - 

561,99 ha. 
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"Arderea mirştilor şi a resturilor vegetale afectează sechestrarea carbonului în sol. 

Astfel, creşte riscul la eroziune şi în atmosferă se dega ă CO , conducând la 

amplificarea gazelor cu efect de seră. Fermierii trebuie să devină conştienţi că 

intensificarea producerii incendiilor miriştilor şi resturilor vegetale pe terenul 

arabil creşte riscul la eroziune a solului şi în atmosferă se dega ă CO , conducând 

la amplificarea gazelor cu efect de seră", precizează agenţia. 

 

Pentru a întări măsurile de verificare a respectării standardului menţiomat de către 

fermieri, APIA a încheiat Protocolul de colaborare cu Garda Naţională de Mediu 

(GNM) şi cu Inspectoratul General pentru Situaţii de  rgenţă (IGS ), în baza 

căruia părţile se anga ează să colaboreze pentru creşterea eficienţei acţiunilor de 

control privind respectarea de către fermierii care solicită spri in financiar din 

fonduri europene şi naţionale a bunelor condiţii agricole şi de mediu, referitoare la 

arderea miriştilor şi a resturilor vegetale pe terenul arabil şi la arderea pa iştilor 

permanente, pentru prote area mediului împotriva poluării şi prevenirea 

incendiilor. 

 

Potrivit Protocolului de colaborare, reprezentanţii GNM IGS  localizează 

incendiul prin intermediul unei aplicaţii informatice pusă la dispoziţie de către 

APIA, iar între reprezentanţii GNM IGS  şi cei ai APIA având loc schimbul de 

informaţii referitoare la locul producerii arderilor (localitatea, localizarea 

aproximativă în teren, elemente de orientare în teren sau adresa), momentul în care 

s-a produs sau semnalat arderea (data şi ora), respectiv natura culturilor miriştilor 

afectate şi sau datele de identificare ale fermierului fermierilor. 

 

 lterior, informaţiile sunt transmise prin e-mail, însoţite de marcarea zonei în care 

s-a produs arderea miriştilor şi a resturilor vegetale ori a vegetaţiei pa iştilor 

permanente (print-screen-ul din aplicaţia informatică). Reprezentanţii APIA 

întreprind vizite în teren, identifică şi comunică reprezentanţilor GNM IGS  

datele de contact ale fermierului fermierilor pe terenul căruia   cărora a avut loc 

arderea, efectuează verificări la faţa locului în scopul întocmirii 

raportului rapoartelor de control şi realizează fotografii relevante. 
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"Respectarea cerinţei GAEC 6.  se verifică la nivelul parcelei agricole a 

fermierilor care au depus cereri unice de plată, elementul de control reprezentându-

l existenţa unor indicii privind arderea miriştilor sau a resturilor vegetale pe terenul 

arabil, precum şi a vegetaţiei pa iştilor permanente, potrivit Anexei nr.   din 

Ordinul MADR nr. 999   16 privind aprobarea sistemului de sancţiuni 

administrative pentru ecocondiţionalitate aplicabil schemelor şi măsurilor de 

spri in pentru fermieri începând cu anul   16, cu modificările şi completările 

ulterioare. (...) "În situaţia în care nu sunt respectate normele privind 

ecocondiţionalitatea în orice moment în cursul anului calendaristic în cauză şi când 

respectiva neconformitate este rezultatul unei acţiuni sau omisiuni direct 

imputabile beneficiarului care a solicitat plăţi în cadrul schemelor şi măsurilor de 

spri in privind schemele de plăţi directe sunt aplicate sancţiuni administrative sub 

forma unor reduceri sau a unor excluderi din cuantumul total al plăţilor efectuate 

sau care urmează să fie efectuate beneficiarului", cu excepţia cazurilor de forţă 

ma oră sau a circumstanţelor excepţionale prevăzute de regulamentul menţionat 

(de la 5% până la 1  %)", se precizează în comunicatul APIA. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Exporturile românești au pierdut peste 6 miliarde de euro (-18%) în primele 

șase luni ale anului. Vânzările externe de combustibili și cele de autoturisme, 

cele mai afectate de pandemie. 

 În primele șase luni, exporturile au însumat  8,5 miliarde de euro (-18%), iar 

importurile au ajuns la 37,2 miliarde de euro (-12%).   

 Numai în iunie     , deficitul comercial (diferența dintre exporturi și 

importuri) a depășit 1,  miliarde de euro. Pe primele șase luni acesta a fost 

de 8,66 miliarde de euro, mai mare cu aproape un miliard de euro față de 

anul trecut. Deficitul comercial creează cerere mai mare de valută și poate 

influența evoluția cursului de schimb. 
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 Așa cum arată tabelul publicat de INSSE, exporturile de mașini, 

combustibili (inclusiv carburanți) și produse manufacturate au avut cel mai 

mult de pierdut, dar au crescut vânzările de alimente și animale (mai puțin 

pe relația cu țările  E) și cele de băuturi. Și importurile de alimente au 

crescut, mai ales cele provenite din  niunea Europeană 

 

(Sursa: biziday.ro) 
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 Asociatia Producatorilor si Importatorilor anunta scaderea cu peste 34% a 

pietei auto, in primele sapte luni. Cate autovehicule au fost inmatriculate 

Piata auto a scazut cu peste 34% in primele sapte luni in Romania, la 61.796 

autovehicule inmatriculate, fata de aceeasi perioada a anului trecut, arata datele 

Asociatiei Producatorilor si Importatorilor Auto (APIA), potrivit carora doar in 

luna iulie s-au inregistrat 14.687 de autovehicule, cu 42% mai putine fata de iulie 

2019. 

 

"Desi in luna iulie a acestui an s-au inmatriculat (conform datelor DRPCIV) mai 

putine autovehicule comparativ cu luna similara a anului trecut (-42,4%), daca ne 

raportam la evolutia din acest an, putem aprecia ca piata auto da semne de revenire 

(+22,9% comparativ cu volumul inregistrat in luna iunie, dupa ce si in iunie am 

remarcat o crestere de 38,9% fata de luna mai a acestui an)", arata datele publicate 

luni de APIA. 

 

In iulie, au fost inmatriculate 14.687 de autovehicule (autoturisme, vehicule 

comerciale usoare si grele, minibuze si autobuze), cifra care este, insa, inferioara (-

42,4%) celei din luna similara din 2019, cand au fost inmatriculate 25.490 

autovehicule, multe datorita unor termene limita impuse prin regulamentele de 

omologare. 

 

"Astfel, dupa sapte luni din 2020, se inregistreaza o evolutie generala negativa a 

pietei (-34,2% comparativ cu perioada similara din 2019)", precizeaza APIA. 

 

In ceea ce priveste achizitiile de autoturisme noi din UE, este relevanta situatia din 

tarile Europei de Vest care, in luna iulie, a inregistrat o crestere de 2,2% 

comparativ cu luna similara a anului trecut, compensand, astfel, intr-o oarcare 

masura, scaderile de pana acum. Cu toate acestea, dupa primele sapte luni din 

2020, pe ansamblul acestui grup, se inregistreaza, (conform LMC Automotive 

www.lmc-auto.com), o evolutie generala negativa (-35,0%) comparativ cu aceeasi 

perioada din 2019. 

 

 

https://ziare.com/auto/piata-auto/
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Top-ul general pe marci (autoturisme+ autovehicule comerciale) dupa primele 

sapte luni din acest an este condus de catre Dacia, cu 20.252 unitati, urmata de 

catre Volkswagen, cu 5.779 unitati, Renault 5.667 unitati, Skoda, 5.000, Ford cu 

4.905 unitati, si Hyundai cu 4.064 unitati. 

 

La categoria Autoturisme, scaderea e de -44,2% in luna iulie 2020 fata de iulie 

2019, de unde rezulta o evolutie generala in 2020 de -34,0%. 

 

La finalul primelor sapte luni din acest an, Top 10 este condus de catre Dacia, cu 

18.950 unitati (-33,8% fata de 2019, cota de piata 30,7%), urmata de catre Skoda, 

cu 5.000 unitati (-34,6%, cota de piata 8,1%), Volkswagen, cu 4.880 unitati (-

24,5%, cota de piata 7,9%), Renault 4.678 unitati (-44,3%, cota de piata 7,6%) si 

Hyundai cu 4.064 unitati (-8,9%, cota de piata 6,6%). 

 

"Cu cele 8.353 unitati vandute, Dacia Logan este cel mai bine vandut model dupa 

sapte luni din 2020 (-46,6% comparativ cu anul trecut), urmat de Dacia Duster, 

4.731 unitati (-25,9%), Dacia Sandero, 4.576 unitati (-7,6%), Renault Clio, 2.074 

unitati (-44,6%) si Skoda Octavia, 1.795 unitati (-39%). 

 

Analizand segmentarea pe clase, dupa primele sapte luni din anul 2020, toate 

segmentele sunt in teritoriul negativ. Segmentul SUV este, in continuare, pe prima 

pozitie, cu o pondere in total piata de 38,7%, acesta inregistrand si o scadere sub 

media pietei (-25,4% fata de -34%). Segmentul C, cu 33,5% din total piata este pe 

locul secund, iar pe locul al treilea, in usoara crestere in ultimele luni, segmentul B, 

care reprezinta 20,6% din total piata. 

 

In ceea ce priveste autoturismele "verzi", respectiv cele electrice (100% si hibride 

plug-in), precum si cele hibride (care dispun de propulsie electricafara incarcare 

din sursa externa), desi dupa primele 7 luni din 2020, piata auto este in scadere 

puternica, aceasta categorie de autoturisme inregistreaza, pe ansamlul ei, un volum 

in crestere (+3,6%), comparativ cu perioada similara a anului trecut. 

 

 

https://ziare.com/dacia/
https://ziare.com/volkswagen/
https://ziare.com/renault/
https://ziare.com/skoda/
https://ziare.com/ford/
https://ziare.com/hyundai/


CNSLR Fratia | Revista Presei 11 august 2020 20 

 

"Pe subcategorii, consemnam o crestere importanta de 38,6% la autoturismele 

100% electrice si una mult mai consistenta, de 115,1%, la celehibride plug-in. Pe 

de alta parte, autoturismele hibride care dispun de propulsie electrica (nu sunt 

incluse aici cele mild hibrid), inregistreaza dupa primele sapte luni din 2020, o 

evolutie negativa (-11,5%)", arata APIA. 

 

In ceea ce priveste topul pe marci la 7 luni al automobilelor electrice (100%+cele 

hibride plug-in), care sunt stimulatete prin Programul Rabla Plus, cele mai mari 

volume inregistreaza Renault (285 unitati), Skoda (213 unitati) si BMW (132 

unitati). 

 

"In acest context, este de asteptat ca, in 2020, achizitiile de autoturisme 'verzi' sa 

inregistreze volume semnificativ mai mari decat cele din anul anterior, acestea 

fiind, in mare masura, stimulate de Programul Rabla Plus (la aceasta data, 

programul inregistreaza peste 1.400 rezervari de autoturisme electrice si hibride 

plug-in fata de doar 800 anul trecut (+75% intentie de cumparare)", arata datele 

APIA. 

 

Referitor la evolutia autoturismelor cu tractiune integrala (4x4), dupa 7 luni din 

2020, acestea reprezinta 21,4% din totalul achizitiilor, pe un volum total de 13.201 

unitati, inferior cu 27,4% celui consemnat in aceeasi perioada din 2019. 

 

Despre autovehicule comerciale usoare (inclusiv minibusesi pick-up), APIA 

mentioneaza ca aceasta categorie de autovehicule a inregistrat o scadere importanta 

in luna iulie (-36,4%), mai putin ampla comparativ cu autoturismele, fapt care 

contribuie la consemnarea unei evolutii generale aflate in registrul negativ -27,9% 

pe primele sapte luni din 2020. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Pandemia a lovit puternic în TAROM: Sute de angajați vor fi dați afară 

Compania aeriană Tarom începe restructurarea în termen de două săptămâni. 

Aceasta va fi avizată de Adunarea Generală a Acţionarilor (AGA), potrivit surselor 

MEDIAFAX. 

https://ziare.com/bmw/
https://ziare.com/auto/tractiune/
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Compania nu a avut încasările la care se aştepta în această perioadă din cauza 

restricţiilor impuse de autorităţi pe fondul crizei de coronavirus. 

Dintr-un document publicat anterior în Monitorul Oficial reiese că vor fi 

restructurate până la 7   de posturi. 

Tarom a primit anul trecut un a utor de restructurare de  6,7 milioane de euro şi a 

solicitat un ajutor de COVID de 65 de milioane de euro. 

Compania are, în total, un număr de 1.8   de anga aţi. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Manifestație în Piața Victoriei, la doi ani de la violențele de la protestul 

Diasporei din 10 august. Manifestanții au pus pe jos mai multe perechi de 

pantofi, ca simbol al rudelor care sunt plecate în străinătate. 

Amintim că astăzi Curtea de Apel București a declinat către Tribunalul București, 

la solicitarea șefilor Jandarmeriei, competența de soluționare a cauzei privind 

redeschiderea urmăririi penale în dosarul 1  august. DIICOT anunța pe 15 

iulie clasarea parțială a dosarului 10 august, stabilind că nu a fost vorba despre o 

tentativă de lovitură de stat.  lterior, procurorul-șef al DIICOT a infirmat 

ordonanța de clasare a acuzațiilor împotriva șefilor Jandarmeriei și a stabilit că se 

reia urmărirea penală față de Laurențiu Cazan, Sebastian Cucoș și Ionuț Sindile. 

Protestatarii au venit cu pancarte și scandează între altele „1  august” și „Diaspora 

e cu noi” în fața Guvernului. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 INSP schimbă definițiile de caz: cine vor fi oamenii testați cu prioritate. 

Când ești suspect de coronavirus 

Institutul de Sănătate Publică a actualizat definiţiile de caz pentru Sindromul 

respirator acut cu noul coronavirus şi recomandările de prioritizare a testării pentru 

COVID-19. 1  categorii de persoane se testează cu prioritate, între acestea fiind 

persoanele simptomatice, contacţii direcţi simptomatici, gravidele aflate în izolare, 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/justitie/diicot-claseaza-partial-dosarul-10-august-nu-a-fost-tentativa-de-lovitura-de-stat-fostii-sefi-ai-jandarmeriei-scosi-de-sub-urmarire-1338201?source=biziday
https://www.biziday.ro/dosarul-10-august-procurorul-sef-al-diicot-a-infirmat-ordonanta-de-clasare-a-acuzatiilor-impotriva-sefilor-jandarmeriei-se-reia-urmarirea-penala-fata-de-laurentiu-cazan-sebastian-cucos-si-ionut-sin/?source=biziday
https://www.biziday.ro/dosarul-10-august-procurorul-sef-al-diicot-a-infirmat-ordonanta-de-clasare-a-acuzatiilor-impotriva-sefilor-jandarmeriei-se-reia-urmarirea-penala-fata-de-laurentiu-cazan-sebastian-cucos-si-ionut-sin/?source=biziday
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pacienţii care necesită transplant şi pacienţii oncologici înainte de internarea în 

spital sau procedurile de radioterapie. Dacă pacienţii oncologici sunt copii care se 

internează cu un părinte şi acesta este testat, informează News.ro. 

Caz suspect 

Orice persoana cu infecţie respiratorie acută (debut brusc cu cel puţin unul din 

următoarele simptome: tuse, febră, dificultate în respiraţie (scurtarea respiratiei) 

SAU 

Orice persoana cu pneumonie, bronhopneumonie +/- pleurezie 

SAU 

Orice persoana cu infecţie respiratorie acută severă (SARI) (febră sau istoric de 

febră ŞI tuse ŞI dificultate în respiraţie (scurtarea respiratiei) ŞI care necesită 

spitalizare peste noapte) 

Pentru copiii cu vârsta pana la 16 ani care prezintă manifestări gastro-intestinale 

(vărsături, diaree) neasociate cu alimentaţia, se poate suspecta infecţia cu SARS-

CoV-2. 

Definiţiile COVID-19 comunitar sau IAAM 

Un caz COVID-19 poate fi de origine comunitară sau asociat asistenţei medicale 

(IAAM), în funcţie de: 

- numărul de zile anterioare datei debutului sau a confirmării în laborator, după 

data internării într-o unitate sanitară (spital, centru de dializă), centru rezidential de 

sedere prelungita (ziua 1); 

- argumentele din investigaţia epidemiologică privind originea comunitară sau 

IAAM (apartenenţa cazului la focare de infecţii cu una sau alta dintre origini) 

Caz confirmat 

O persoană cu confirmare în laborator a infecţiei cu SARS-CoV-2, indiferent de 

semnele şi simptomele clinice. 
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Contactul direct este definit ca: 

- Persoană care locuieşte în aceeaşi gospodărie cu un pacient cu COVID-19; 

- Persoană care a avut contact fizic direct cu un caz de COVID-19 (ex. strângere de 

mână fără igiena ulterioară a mâinilor); 

- Persoană care a avut contact direct neprote at cu secreţii infecţioase ale unui caz 

de COVID-19 (ex. în timpul tusei, atingerea unor batiste cu mâna neprote ată de 

mănuşă); 

- Persoană care a avut contact faţă în faţă cu un caz de COVID-19 la o distanţă mai 

mică de   m şi cu o durată de minim 15 minute; 

- Persoană care s-a aflat în aceeaşi încăpere (ex. sala de clasă, sală de şedinţe, sală 

de aşteptare din spital) cu un caz de COVID-19, timp de minimum 15 minute şi la 

o distanţă mai mică de   m; 

- Persoană din rândul personalului medico-sanitar sau altă persoană care acordă 

îngri ire directă unui pacient cu COVID-19 sau o persoană din rândul personalului 

de laborator care manipulează probe recoltate de la un pacient cu COVID-19, fără 

portul corect al echipamentului de protecţie; 

Legătura epidemiologică ar fi putut avea loc în perioada de 14 zile anterioare datei 

debutului. 

Deces la pacient confirmat cu COVID-19 

Decesul cu COVID-19 este definit ca decesul survenit la un pacient confirmat cu 

COVID-19, cu excepţia situaţiilor în care există o altă cauză clară de deces care nu 

poate fi în relaţie cu COVID-19 (ex.traumatism, hemoragie acută ma oră, etc) şi la 

care nu a existat o perioadă de recuperare completă între boală şi momentul 

decesului. 

Decesul la un pacient confirmat cu COVID-19 nu poate fi atribuit unei boli pre-

existente (de ex. cancer, afecţiuni hematologice etc.) şi COVID-19 trebuie 

raportata ca şi cauza a decesului, independent de condiţiile medicale preexistente 

care se supectează că au favorizat evoluţia severă a COVID-19. 
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COVID-19 trebuie menţionată pe certificatul de deces drept cauză a decesului 

pentru toate persoanele decedate la care COVID-19 a cauzat sau se presupune că a 

cauzat sau a contribuit la deces. 

”De asemenea, menţionăm că, potrivit Ordinului MS nr.961      pentru 

modificarea şi completarea Ordinului ministrului Sănătăţii nr. 555      privind 

aprobarea Planului de măsuri pentru pregătirea spitalelor în contextul epidemiei de 

coronavirus COVID-19, a Listei spitalelor care asigură asistenţa medicală 

pacienţilor testaţi pozitiv cu virusul SARS-CoV-  în faza I şi în faza a II-a şi a 

Listei cu spitalele de suport pentru pacienţii testaţi pozitiv sau suspecţi cu virusul 

SARS-CoV-2, cazurile confirmate COVID soldate cu deces la care testele RT-PCR 

în dinamică din spută aspirat bronşic sunt negative (  teste) pot fi considerate 

deces datorat infecţiei cu SARS-CoV-  dacă clinicianul evidenţiază semne şi 

simptome înalt sugestive şi decesul este corelat cu evoluţia clinică determinată de 

COVID. În situaţia în care apare necesitatea clarificării cauzei decesului, se indică 

examene RT-PCR din ţesut pulmonar recoltat de către medicul specialist anatomie 

patologică medicină legală fără a fi necesară necropsia", se arată în document. 

Recomandări de prioritizare a testării pentru COVID-19: 

1. Persoane simptomatice, inclusiv personal medico-sanitar si auxiliar, conform 

definiţiei de caz; 

 . Contacţi apropiaţi simptomatici ai cazurilor confirmate; 

 . Pacienţi cu maximum 48 de ore înainte de procedura de transplant 

(asimptomatici) şi donatorii de organe, ţesuturi şi celule stem hematopoietice 

înainte de donare; pacienţi cu transplant de organe, ţesuturi şi celule stem 

hematopoietice aflaţi în tratament imunosupresor, înaintea fiecărei internări din 

perioada de monitorizare post-transplant – 2 teste la 24 de ore interval; 

4. Echipele medicale de prelevare a organelor pentru transplant care se deplaseaza 

de la centrul de transplant in centrele de prelevare – la fiecare 2 saptamani; 

5. Pacienţi asimptomatici cu imunosupresie în contextul bolii sau indusă 

medicamentos, cu maximum 48 de ore inainte de internarea în spital; 
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6. Pacienţi oncologici asimptomatici aflaţi în curs de chimioterapie şi sau 

radioterapie: 

- Pacienţi oncologici asimptomatici aflaţi în curs de chimioterapie – cu maximum 

48 de ore inainte de fiecare cura, respectiv de fiecare prezentare la spital pentru 

monitorizare; 

- Pacienţi oncologici asimptomatici aflaţi în curs de radioterapie – înainte de prima 

şedinţă şi apoi la 14 zile, până la terminarea curei; 

7. Pacienţi oncologici asimptomatici înainte de intervenţii operatorii sau manevre 

invazive, cu maxim 48 de ore înaintea intervenţiei manoperei; 

Cu referire la punctele 6. şi 7., în cazul pacienţilor copii care se internează cu 

însoţitor, se testează şi însoţitorul. 

8. Pacienti hemodializaţi asimptomatici - de 2 ori pe luna; 

- Pacienti hemodializati asimptomatici contacţi cu caz confirmat,   testări la 6-7 

zile interval între ele; pe durata acestei perioade aceştia vor fi dializaţi în sesiuni 

separate de restul pacientilor; 

9. Pacienti hemodializaţi simptomatici; 

1 .Persoane instituţionalizate asimptomatice – de   ori pe lună; 

11.Personalul de îngri ire din centre rezidenţiale – de   ori pe lună; 

1 .Gravidele asimptomatice care se află în carantină   izolare la domiciliu sau au 

fost contact direct cu un caz confirmat – în ziua 14, dacă nu au devenit 

simptomatice; 

13.Personal medico-sanitar si auxiliar asimptomatic contact direct cu caz 

confirmat,  în a 6-7 zi de la ultimul contact posibil infectant; 

Modificarea contextului epidemiologic poate duce la revizuirea acestor 

recomandări. 
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Buletinele de analiză cu rezultate pozitive ale testărilor vor fi raportate imediat, 

scanat, în acelaşi mesa  trimis pe e-mail de către laboratorul care a efectuat 

testarea, către spitalul solicitant, direcţia de sănătate publică de apartenenţă a 

cazului şi INSP şi se vorlua măsurile necesare de internare / izolare a persoanelor 

infectate. 

În aceste cazuri, unităţile sanitare îşi vor efectua propria anchetă epidemiologică şi 

vor adopta măsuri de limitare a infecţiei, acţiuni ce intră în responsabilitatea directă 

a managerului. 

Raportul anchetei epidemiologice va fi trimis în termen de  4 de ore direcţiei de 

sănătate publică a  udeţului de apartenenţă a cazului. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Ministerul Sănătății a stabilit noi condiții pentru donarea de sânge 

total/plasmă de la persoanele vindecate de coronavirus 

Ministrul Sănătății, Nelu Tătaru, a semnat un ordin care va permite creșterea atât a 

numărului persoanelor vindecate de coronavirus care pot să doneze sânge plasmă, 

cât și a numărului pacienților în stare critică din terapie intensivă care pot să 

primească plasmă. A fost eliminat criteriul de eligibilitate care solicita ca donatorul 

să prezinte   teste RT-PCT negative. 

Nelu Tătaru, ministrul Sănătății a aprobat Ordinul privind modificarea Anexei la 

Ordinul nr. 654/2020 privind aprobarea Metodologiei pentru colectarea, testarea, 

procesarea, stocarea şi distribuţia plasmei de la donator vindecat de COVID-19 şi 

utilizarea monitorizată pentru pacienţii critici cu COVID-19 din secţiile ATI, se 

arată în comunicatul transmis Știrilor TVR. 

Documentul a fost elaborat în urma consultării specialiștilor din Comisia de 

anestezie şi terapie intensivă, Comisia de transfuzii și Institutul Național de 

Hematologie Transfuzională ”Prof. Dr. C. T. Nicolau”. 
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Actul normativ conține modificări referitoare la selecția potenţialilor donatori de 

sânge total plasmă care vor putea fi aleși dintre persoanele ce pot dovedi istoricul 

de infecție cu SARS CoV-  și dispariția riscului de transmitere a bolii, fără să se 

mai aplice cerința că aceștia să fi fost internați în prealabil în spital. 

De asemenea, au fost modificate cerințele minime pentru admiterea ca donator 

vindecat de COVID-19 precum și lista documentelor solicitate, având în vedere 

necesitatea armonizării legislației în vigoare. 

De exemplu, a fost eliminat criteriul de eligibilitate care solicita ca donatorul să 

prezinte 2 teste RT-PCT negative. 

Astfel, cerințele minime pentru admiterea ca donator vindecat de COVID-19 

vor fi: 

- semnarea consimţământului informat pentru intrarea în procedura de selecţie în 

vederea donării de plasmă prin plasmafereză şi sau sânge total şi pentru 

transmiterea codificată a datelor privind donarea în baza de date naţională şi 

europeană; 

- prezentarea documentelor care să ateste istoricul de infectie cu SARS-CoV-2, 

respectiv încetarea riscului de transmitere a bolii. 

- încadrarea în toate criteriile standard pentru donarea de sânge total sau plasmă, 

conform legislaţiei naţionale; 

- intervalul între   donări de plasmă succesive este de cel puțin 14 zile. 

Modificările urmăresc creșterea numărului persoanelor vindecate COVID-19 care 

pot să doneze sânge plasmă, precum și a numărului pacienților critici din ATI care 

pot să primească plasmă. 

Mai mult, Ministerul Sănătății va contribui cu date în platfomă de raportare a 

datelor privind recoltarea de sânge total plasmă de la donatori vindecați de 

COVID-19 pusă la dispoziția statelor membre de către Comisia Europenă- EU 

CCP Database. 

Informațiile vor fi utilizate pentru consolidarea dovezilor la nivel  E privind 

siguranța și eficacitatea acestei terapii. 
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Ordinul MS stabilește responsabilitățile privind transmiterea informațiilor în baza 

de date a UE. 

Recoltarea se va realiza cu respectarea standardelor actuale din legislația națională 

în domeniul transfuziei sanguine pentru colectarea, testarea, prelucrarea, stocarea și 

distribuirea sângelui și a componentelor sanguine, respectând totodată principiului 

donării voluntare neremunerate și ghidul tehnic elaborat de Comisia Europeană cu 

privire la colectarea, testarea, procesarea, stocarea, distributia si utilizarea 

monitorizata a plasmei provenite de la persoane vindecate de COVID-19 pentru 

tratamentul COVID-19. 

Plasma se va administra doar pacienților critici infectati, cu vârsta de cel putin 18 

ani, care sunt de acord cu administrarea de plasma convalescenta COVID-19 prin 

semnarea consimțământului informat și care îndeplinesc o serie de criterii 

specifice. 

Conform datelor INHT, până în prezent au fost înregistrați peste 49  donatori, iar 

centrele de transfuzie sanguină au distribuit către spitale un număr de 46  unități 

de plasmă de la donatori vindecați de COVID-19. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Comitetul Național pentru Situații de Urgență a decis că Spania va fi scoasă 

de pe lista țărilor din care persoanele care vin în România trebuie să stea în 

carantină. 

Comitetul Național pentru Situații de  rgență a aprobat în ședința de astăzi 

Hotărârea numărul  9 prin care s-a decis eliminarea Regatului Spaniei de pe lista 

țărilor pentru care se instituie măsura carantinei pentru persoanele care sosesc în 

România. 

De asemenea, a fost luată decizia ca instituirea carantinei pentru persoanele care 

sosesc în România din zonele de risc epidemiologic ridicat să se adopte prin 

Hotărâre a Comitetului Național pentru Situații de  rgență, pe baza situației emisă 

de Centrul European de Prevenire și Control al Bolilor și a propunerilor formulate 

de Institutul Național de Sănătate Publică. 
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La emiterea acestor decizii vor fi luate în considerare toate implicațiile asupra 

sănătății publice și vor fi analizate aspectele socio-economice generate de 

instituirea măsurii de carantinare. 

În cazul în care situația o impune, decizia privind instituirea carantinei pentru 

cetățenii care se întorc în România poate fi luată pentru anumite zone sau regiuni 

administrative din statele cu risc epidemiologic ridicat. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Testul Covid negativ devine obligatoriu și pentru cei care merg în Egipt 

Cetățenii străini care se deplasează în Republica Arabă Egipt, inclusiv cetățenii 

români, trebuie să prezinte la punctele de trecere a frontierei, în mod obligatoriu, 

un test molecular negativ (tip PCR) pentru infecția cu SARS-CoV-2, efectuat cu 

cel mult 7  de ore anterior efectuării călătoriei, informează Ministerul Afacerilor 

de Externe. 

Ministerul Afacerilor Externe precizează că autoritățile egiptene au anunțat că 

noile măsuri privind condițiile de intrare pe teritoriul Republicii Arabe Egipt vor 

intra în vigoare la data de 15 august 2020. 

Măsura nu se aplică persoanelor care sosesc prin intermediul curselor aeriene 

directe pe aeroporturile din Sharm El Sheikh, Taba, Hurghada, Marsa Alam și 

Marsa Matrouh. 

Totodată, potrivit noilor măsuri, persoanele care doresc să efectueze deplasări 

în din Guvernoratul Sinaiul de Sud din către alte localități aflate în Republica 

Arabă Egipt trebuie să prezinte, în mod obligatoriu, un test molecular negativ (tip 

PCR) pentru infecția cu SARS-CoV- , în condițiile menționate anterior. 

Informații cu privire la noua măsură sunt disponibile pe site-ul Ambasadei 

României la Cairo, la următorul link: https:  cairo.mae.ro local-news/1135. 
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Ministerul Afacerilor Externe reamintește că cetățenii români pot solicita asistență 

consulară la numărul de telefon al Ambasadei României la Cairo:      7 59546, 

apelurile fiind redirecționate către Centrul de Contact și Suport al Cetățenilor 

Români din Străinătate (CCSCRS) și preluate de către operatorii Call Center, în 

regim de permanență. De asemenea, cetățenii români care se confruntă cu o situație 

dificilă, specială, cu un caracter de urgență, au la dispoziție telefonul de urgență al 

misiunii diplomatice: 002027359546. 

Ministerul Afacerilor Externe recomandă consultarea paginilor de internet 

https:  www.mae.ro node 5   5 și https:  cairo.mae.ro . 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministrul de Externe, despre protestele din Belarus: "Romania indeamna 

Belarus sa aiba in vedere drepturile fundamentale ale oamenilor" 

Ministrul de Externe Bogdan Aurescu a precizat ca Romania indeamna Belarus sa 

aiba in vedere drepturile fundamentale ale omului si considera ca singura cale 

pentru a incheia violentele este deschiderea, cat mai curand, a unui dialog politic. 

 

"Foarte ingrijorat asupra evolutiilor recente din Belarus. Romania indeamna 

Belarus sa aiba in vedere drepturile fundamentale ale oamenior si sustine cu 

fermitate ca singura cale pentru a pune capat violentelor este inceperea unui dialog 

politic, cat mai curand posibil", a scris Bogdan Aurescu luni pe Twitter. 

 

Belarus a anuntat, luni, victoria clara a presedintelui Aleksandr Lukasenko la 

alegerile prezidentiale, dupa o noapte marcata de manifestatii antiguvernamentale 

la care politia a intervenit in forta, relateaza AFP. 

 

Duminica seara, mii de locuitori din Belarus au iesit in strada pentru a protesta, la 

scurt timp dupa aparitia rezultatelor unui sondaj la iesirea de la urne care arata ca 

Lukasenko a castigat detasat alegerile. Fortele de orrdine au intervenit cu grenade 

cu efect acustic si luminos, cu gloante de cauciuc si tunuri de apa. O persoana a 

murit si alte zeci au fost ranite. 

https://ziare.com/bogdan-aurescu/
https://ziare.com/twitter/
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Potrivit organizatiei neguvernamentale Viasna, un tanar a suferit un traumatism 

cranian fatal dupa ce a fost lovit de un vehicul in centrul orasului Minsk, in timpul 

protestelor. 

 

In Belarus au fost arestate cel putin 300 de persoane implicate in manifestatii, 

dintre care 152 la Minsk. Belarus nu a mai organizat din 1995 un scrutin considerat 

liber si corect. 

 

Presedintele Belarusului, Aleksandr Lukasenko, a declarat, luni, ca protestele de 

noaptea trecuta au fost orchestrate din Polonia, Marea Britanie si Cehia, relateaza 

Tass, citand agentia BeITA. 

(Sursa: ziare.com) 

 


